
XLIX sesja Rady Miejskiej w Gubinie VIII kadencji  

dnia 30 stycznia 2023 r.  
 

I Otwarcie sesji.  
Przewodniczący otworzył XLIX sesję Rady Miejskiej w Gubinie. Obecnych 13 radnych na stan 
15. Nieobecni radny Jerzy Galewski i Ziemowit Patek. Lista obecności stanowi załącznik do 
protokołu.  
  
Przewodniczący przywitał burmistrza Bartłomieja Bartczaka, panią sekretarz, panią skarbnik, 
naczelników wydziału, dyrektorów jednostek, przedstawicieli PUMu Grzegorza Świtalskiego i 
pana Jana Białkowskiego, wszystkich radnych obecnych na dzisiejszym posiedzeniu oraz 
wszystkich śledzących nasze obrady on line  
 
Przewodniczący złożył wniosek o zmianę kolejności procedowanych projektów uchwał                             
i projekt uchwały nr 371 i 372 w pkt 1 i 2 porządku sesji przenieść po projekcie uchwały nr 374 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie złożony wniosek  

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty /13 osób za, 0 osób przeciw, 

0 osób wstrzymało się od głosu/  

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do protokołu. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek sesji ze zmianą 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty /13 osób za, 0 osób przeciw, 

0 osób wstrzymało się od głosu/  

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do protokołu. 
 
II. Informacja Burmistrza na temat działań podjętych od ostatniej sesji. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 
III Informacja Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej na temat działalności 

Komisji w okresie między sesjami. 
Komisja Finansów i Gospodarki Komunalnej - Tomasz Romanowski komisja spotkała się raz 
celem zaopiniowania  projektów uchwał 
Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska - Teresa Opara 
komisja spotkała się raz celem zaopiniowania projektów uchwał 
Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży Sportu i Turystyki - Robert Woszak komisja spotkała się 
dwa razy. Na pierwszym posiedzeniu komisja spotkała się z dyrektorami placówek oświatowych 
oraz dyrektorem MOS celem zapoznania się z planem działań na ferie zimowe. Na drugim 
posiedzeniu opiniowano projekty uchwal na dzisiejszą sesję oraz ustalano pracy komisji na rok 
2023.  
Komisja Rewizyjna - Danuta Grygorowicz komisja miedzy sesjami nie obradowała  
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji - Ziemowit Patek -komisja spotkała się raz  
 
IV Podjęcie uchwał w sprawie:    

1. przystąpienia Gminy Gubin o statusie miejskim do realizacji programu „Korpus 
Wsparcia Seniorów” na rok 2023 – 377 

Projekt uchwały nr 377 radni otrzymali wraz  zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały 
został omówiony na komisjach. 

 
Opinie komisji: 
Komisja Finansów i Gospodarki Komunalnej - komisja zapoznała się z projektem uchwały 



Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży Sportu i Turystyki i Komisja Bezpieczeństwa 
Publicznego, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska - zaopiniowały projekt uchwały 
pozytywnie  
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 377  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /13 osób za, 0 osób 

przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/ i otrzymała nr XLIX.348.2023 

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

2. zmieniająca uchwałę nr II.8.2018 Rady Miejskiej w Gubinie z dnia 21 grudnia 2018 
r. w sprawie zasad przyznawania świadczeń z pomocy społecznej w zakresie zadań 
własnych gminy oraz zasad zwrotu wydatków na świadczenia – 378 

Projekt uchwały nr 378 radni otrzymali wraz  zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały 
został omówiony na komisjach. 

 
Opinie komisji: 
Komisja Finansów i Gospodarki Komunalnej - komisja zapoznała się z projektem uchwały 
Komisja bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska i Komisja 
Kultury, Oświaty, Młodzieży Sportu i Turystyki – komisja zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie  
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący poddał pod glosowanie projekt uchwały nr 378  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /13 osób za, 0 osób 

przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/ i otrzymała nr XLIX.349.2023 

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

3. zmiany uchwały w sprawie uchwały budżetowej gminy Gubin o statusie miejskim 

na 2023 rok –  379 

Projekt uchwały nr 379 radni otrzymali wraz  zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały 
został omówiony na komisjach. 
 
Opinie komisji: 
Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie  
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący poddał pod glosowanie projekt uchwały nr 379  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /13 osób za, 0 osób 

przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/ i otrzymała nr XLIX.350.2023 

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

4. zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej nr XLVIII.339.2022 w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gubin o statusie miejskim na lata 2023-2035 –  380 

Projekt uchwały nr 380 radni otrzymali wraz  zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały 

został omówiony na komisjach. 



Opinie komisji: 
Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie  
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 380  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /13 osób za, 0 osób 

przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/ i otrzymała nr XLIX.351.2023 

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

5. zmiany regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Gubina – 

369 

Projekt uchwały nr 369 radni otrzymali wraz  zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały 

został omówiony na komisjach. 

 

Opinie komisji: 
Komisja Finansów i Gospodarki Komunalnej i Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży Sportu i 
Turystyki - zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie  
Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska – komisja 
zapoznała się z projektem uchwały  
 
Radny Jan Skóra 
Właściciele nieruchomości muszą opróżniać szamba bezodpływowe nie rzadziej niż raz na 
kwartał. Są sytuacje jak na ogródkach działkowych w czasie zimowym, kiedy dom działkowca 
nie działa i woda jest niewykorzystywana i szambo jest puste. Może trzeba się zastanowić i 
doprecyzować przepis np. od ilości zużytej wody? 
Zastępca naczelnika Wydziału Komunalnego i Inwestycji 
Sugerujemy się ilością zużytej wody. Jeżeli faktycznie na działkach nie będzie zużycia wody, to 
też nikt nie będzie wymagał, żeby to szambo było opróżnione. 
Przewodniczący Wojciech Sendera 
Kto będzie egzekwował, ewentualnie sprawdzał, w jaki sposób będzie weryfikowana 
częstotliwość?  
Zastępca naczelnika Wydziału Komunalnego i Inwestycji 
Współpracujemy z Przedsiębiorstwem Usług Miejskich, które  świadczy na terenie akurat miasta 
Gubina usługi w zakresie wywozu nieczystości ciekłych. Otrzymujemy informację o ilości 
zużytej wody. Zatrudniony jest pracownik, który będzie to kontrolował.  
Radna Halina Wojnicz 
Przydomowe oczyszczalnie ścieków są prawie nowe. Z szambami jest trochę kłopotu jeśli 
chodzi o stan techniczny. Większość szamb nie zdaje egzaminu ponieważ większość jest 
niesprawna. Wszystko idzie do gruntu, tak jest np. na ul. Śląskiej. Jak to będzie regulowane? Od 
kiedy gmina powinna być zorientowana odnośnie ilości szamb, stan techniczny, ilość 
opróżniania? Trzeba poważnie potraktować te sprawy. 
Radna Teresa Zajkowska 
Może trzeba wrócić do pomysłu, żeby częstotliwość opróżniania zbiorników była uzależniona 
od zużytej wody. 
Zastępca naczelnika Wydziału Komunalnego i Inwestycji 
W cenie wywozu odpadów nieczystości ciekłych, czyli 48 zł, to jest od 1m3. Cena nie różni się 
od częstotliwości wywozu.  
Przewodniczący Wojciech Sendera 
Nie mamy zweryfikowanych jakości szamb i to jest słuszny zapis.  
Radna Teresa Zajkowska 



Potrzebny jest zapis, że nie trzeba wyrozumiałości pracowników PUMu. Są zasady przyjmujemy 
je i respektujemy. 
Radny Jan Skóra 
Powinna trafić informacja do ludzi, że płacimy od m3, a nie od częstości pobierania.  
Radna Halina Wojnicz 
Trzeba dojść do tego, że szamba starej generacji są nieszczelne i z nich do gleby spływa wiele 
ścieków. Ile na terenie gminy jest szamb starej generacji? Trzeba coś z tym zrobić.  
 
Przewodniczący poddał pod glosowanie projekt uchwały nr 369  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /12 osób za, 0 osób 

przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu/ i otrzymała nr XLIX.352.2023 

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

6. określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, 

którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na rzecz Gminy Gubin o statusie miejskim oraz za usługi w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie 

Gminy Gubin o ststusie miejskim – 370 

Projekt uchwały nr 370 radni otrzymali wraz  zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały 

został omówiony na komisjach. 

 

Opinie komisji: 
Komisja Finansów i Gospodarki Komunalnej i Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży Sportu                    
i Turystyki - zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie  
Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska – komisja 
zapoznała się z projektem uchwały.  
 
Zastępca naczelnika Wydziału Komunalnego i Inwestycji przedstawiła autopoprawkę do projektu 

uchwały 

 

Radny Mirosław Rogiński złożył wniosek aby w projekcie uchwały nr 370 §1 pkt 2 otrzymał 

następujące brzmienie: „odbieranie i wywóz odpadów komunalnych pozostałych po segregacji 

– 280 zł brutto za 1m3” oraz §1 pkt 3 ‘w przypadku, gdy odpady komunalne nie są zbierane                  

i odbierane w sposób selektywny, ustala się wyższą stawkę opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, w wysokości – 560 zł brutto za 1m3” 
  
Radna Teresa Zajkowska 
Skąd taki skok, bo 60% to jest duża różnica. 
Zastępca naczelnika Wydziału Komunalnego i Inwestycji 
Na tą cenę składają się dwie zwyżki cen przedsiębiorstwa, który zabiera i odwozi odpady 
komunalne do Marszowa oraz podwyżka cen w Marszowie od 1 lutego.  
Radny Tomasz Romanowski 
Czy szkoły i przedszkola będą miały przyznane większe środki? 
Grzegorz Świtalski 
Przez 3 lata stawki były nie zmieniane. Powinniśmy to zrobić teraz i nie zmieniać tych stawek 
co roku w związku ze wzrostem inflacji.  
Przewodniczący Wojciech Sendera 
Ilu przedsiębiorców w 2020 roku miało stawkę niższą niż maksymalna?  
Jan Białkowski 



W 2020 r. przy górnej stawce 200 zł stosowano stawkę 24 odpowiednio 48,220 i 1400 i one były 
zrównane z górną stawką. Kalkulacja, która była wcześniej przedłożona była równa górnym 
stawkom. W tej chwili jest kalkulacja i przy odpadach zmieszanych jest 312 zł. Planowana jest 
stawka niższa. Jeśli chodzi o papier, plastik i szkło będzie wyższa o 15%. Jest wzrost transportu 
odpadów do Marszowa. Zmiany są związane z minimalnym wynagrodzeniem, cenami paliwa, 
inflacją. Te elementy mają wpływ na to aby odpady od właścicieli nieruchomości zamieszkałych 
były tak skalkulowane aby przez najbliższy okres czasu były wiążące i nie trzeba byłoby robić 
wzrostu górnych stawek opłat za odbiór odpadów komunalnych.  
Radna Danuta Grygorowicz 
Czy w przypadku firm, przedsiębiorstw, szkół jest duża segregacja odpadów dotyczących 
papieru, plastiku i szkła. Jaki procent stanowią zmieszane? 
Grzegorz Świtalski 
W większości umowy są zawarte na odbiór odpadów zmieszanych jako pozostałości po 
segregacji, papier i plastik i w niewielkiej ilości szkło i odpady biodegradowalne.   
Jan Białkowski 
Większość firm sieciowych mają odbierane odpady przez firmy wewnętrzne i odbierają tylko 
segregowane odpady. Na pozostałości po segregacji są podpisywane umowy z PUMem.  
Radna Danuta Grygorowicz 
Głosujemy wyższe stawki dla przedsiębiorców.  
Przewodniczący Wojciech Sendera 
Radny Tomasz Romanowski pytał co ze szkołami, które tez są wytwórcami odpadów.  Co ze 
środkami na pokrycie różnicy, która nie była zaplanowana w budżecie? 
Burmistrz Bartłomiej Bartczak 
Będzie to zależało od tego kiedy i jakie podwyżki wprowadzi PUM.  
Radny Robert Woszak 
Jakie jest zużycie paliwa? 
Jan Białkowski 
Samochody śmieciarki są dużymi samochodami i średnio na 100 km jest 60 l zużycia paliwa. 
Radny Robert Woszak 
Z wyliczeń wynika, że stawka byłby 310 zł 
Jan Białkowski 
PUM proponuje aby na odpadach selektywnych podwyżka była w wysokości 15%, na odpadach 
biodegradowalnych 43,75% . 
Radny Zbigniew Bołoczko 
Określenie górnej stawki powinno mieć inną nazwę, bo górna stawka jest właściwie minimalną. 
Nie ma możliwości weryfikacji. 
Radna Halina Wojnicz 
Czy odpady podmiotów gospodarczych odbierane są tylko przez PUM, czy też przez inne  
firmy? I jak wygląda rejestr podmiotów gospodarczych w kwestii odbierania śmieci? Niższe 
stawki powodowały, że podmioty gospodarcze wystawiały odpady pod altany. Wyższe stawki 
nie poprawią porządku w mieście, a wręcz pogorszą. Trzeba stopniowo regulować stawki dla 
podmiotów gospodarczych. W dalszym ciągu jest kłopot z wywozem odpadów 
wielkogabarytowych.  
Radny Mirosław Rogiński 
Czy nie warto rozważyć, aby włączyć odbiór odpadów z terenów niezamieszkałych do systemu 
miejskiego odbioru odpadów komunalnych? 
Burmistrz Bartłomiej Bartczak 
Jeżeli są nowe pomysły do tej uchwały, mamy czas, żeby to wypracować, rozwijać i być pewnym. 
Grzegorz Świtalski 
Koszty mogą faktycznie przerodzić się w politykę firm uciekania od wywozu odpadów. 
Radny Robert Woszak 



Czy koszt leasingu samochodu można wkalkulować w koszty? 
Jan Białkowski 
Nie można.  
Radna Teresa Zajkowska 
Nieprzekonujący jest argument, że podwyżka jest po to aby oszczędzić debat na ten temat.  
Radny Jan Skóra 
Może trzeba wycofać projekt uchwały z porządku dzisiejszej sesji? 
Radny Krzysztof Zdobylak 
Trzeba przegłosować wniosek radnego Mirosława Rogińskiego lub wycofać projekt uchwały z 
porządku dzisiejszej sesji.  
Radny Tomasz Romanowski 
Jest dużo nieścisłości. Trzeba to opracować i dopiero dać pod glosowanie.  
Grzegorz Świtalski 
Uchwała dotyczy odpadów komunalnych i ścieków z osadem bezodpływowych zbiorników. 
Jeśli górne stawki nie zostaną podniesione, to nie wiadomo czy PUM wystartuje w przetargu na 
obsługę firm na terenie miasta. Nie będzie się to kalkulowało.  
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie autopoprawkę: w projekcie uchwały nr 370 § 2 pkt 1 

otrzymuje następujące brzmienie: 

 „za usługi opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych,                               

w wysokości – 48 zł brutto za 1m3” 

W wyniku przeprowadzonego głosowania autopoprawka została przyjęta /13 osób za, 0 osób 

przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/  

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego Mirosława Rogińskiego  

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty /12 osób za, 0 osób przeciw, 

1 osoba wstrzymała się od głosu/  

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z przyjętą autopoprawką i 
wnioskiem  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /13 osób za, 0 osób 

przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/ i otrzymała nr XLIX.353.2023 

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 

 

Przewodniczący Wojciech Sendera 

Prośba aby PUM na przyszłość pochylił się nad każdym przedsiębiorcom i rozważył jakie  

stawki wobec nich zastosować.   
 

7. rozpatrzenia skargi  Pani J.F. na działanie Burmistrza Miasta  – 375 

Projekt uchwały nr 375 radni otrzymali wraz  zawiadomieniem o zwołaniu sesji. 

Opinie komisji: 
Komisja Finansów i Gospodarki Komunalnej i Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży Sportu i 
Turystyki - zapoznały się z projektem uchwały 
Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska – zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie  



Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały  
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 375 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /13 osób za, 0 osób 

przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/ XLIX.354.2023 

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

8. rozpatrzenia skargi Pani A.W. na działanie Burmistrza Miasta  – 376 

Projekt uchwały nr 376 radni otrzymali wraz  zawiadomieniem o zwołaniu sesji. 

Opinie komisji: 

Komisja Finansów i Gospodarki Komunalnej i Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży Sportu i 

Turystyki -  zapoznały się z projektem uchwały 

Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska – komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie  

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały  
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 376 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /13 osób za, 0 osób 

przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/ XLIX.355.2023 

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 

 
9. zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Miastu Zielona Góra na realizację zadania w zakresie prowadzenia Izby 

Wytrzeźwień w Raculi na rok 2023 – 373 

Projekt uchwały nr 373 radni otrzymali wraz  zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały 

został omówiony na komisjach. 

 

Opinie komisji: 

Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie  

 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały  
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 373 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /13 osób za, 0 osób 

przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/ XLIX.356.2023 

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

10. Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 

Rodzinie na terenie miasta Gubina na lata 2023-2027 – 374 

Projekt uchwały nr 374 radni otrzymali wraz  zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały 

został omówiony na komisjach. 

Opinie komisji: 
Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie  
 



Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały  
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 374 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /13 osób za, 0 osób 

przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/ XLIX.357.2023 

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

11. przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Gubin o statusie miejskim na 
lata 2022-2026 z perspektywą do 2030 roku” – 371 

Projekt uchwały nr 371 radni otrzymali wraz  zawiadomieniem o zwołaniu sesji. 
 
Pan Szymon Ryszka przedstawiciel EkoPrecyzji przedstawił program. 
 
Radni zadali następujące pytania: 
Radny Krzysztof Zdobylak 
W żadnym programie nie został poruszony temat elektromobilności? 
Radna Halina Wojnicz 
1.Czy program do 2027 roku w kwestii wsparcia termomodernizacyjnego substancji mieszkaniowej 
przewiduje konkretny przydział środków na wojewódzkiej ochrony środowiska w Zielonej Górze 
i bezpośrednio na gminy? 
2. Na jakiej podstawie określono, że brak było zainteresowania społecznego na rzecz środowiska w 
naszej gminie? Czy było wykonanie badanie przez ośrodek opinii społecznej? 
3. Konieczne byłoby poszerzenie pomiarów stężenia pyłów na ul. Wyspiańskiego, Śląskiej i 3 Maja 
i jednoczesnym przeprowadzeniem natężenia hałasu. 
4.Gospodarka wodna w zakresie melioracji jest zaniedbana.  
5.Czy podjęto decyzje w sprawie zwrotu szklanych opakowań? 
6. Usuwanie azbestu – powinny być zapewnione środki dla gminy  
Radny Jan Skóra 
1.Jaki wpływ na zanieczyszczenie gleby miała powódź? 
2.Czy w okolicy Gubina występują źródła termalne? 
Szymon Ryszka przedstawiciel EkoPrecyzji 
Elektromobilność jest zawarta w opracowaniu. Są zapisy dotyczące dostępności unijnych funduszy 
wsparcia dla instalacji odnawialnych, źródeł energii i rozwoju elektromobilności. Jeśli chodzi o 
powódź, to takie pomiary są wykonywane przez Wody Polskie. Jakość powietrza i hałasu 
analizowane są na podstawie dokumentów wojewódzkich i rocznych ocen jakości powietrza w 
danym województwie i w danej strefie. Źródła termalne – z informacji od Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej z końcem roku wszelkie środki na poszukiwanie 
nowych terenów zostały wyczerpane. 
 
Opinie komisji: 
Wszystkie komisje zapoznały się z projektem uchwały  
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 371 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /12 osób za, 0 osób 

przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu/ XLIX.358.2023 

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 

 



12.  przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Gubin o statusie 

miejskim” – 372 

Projekt uchwały nr 372 radni otrzymali wraz  zawiadomieniem o zwołaniu sesji. 
 

Opinie komisji: 
Wszystkie komisje zapoznały się z projektem uchwały  
 
Radna Halina Wojnicz 
Emisyjność węgla, jak to będzie wyglądało? 
Szymon Ryszka przedstawiciel EkoPrecyzji 
Stan gospodarki niskoemisyjnej w gminie, to jest narzędzie ograniczania niskiej emisji. Przyjęcie 
tego dokumentu warunkuje możliwość pozyskania zobowiązań, ale warunkuje też możliwość 
uzyskania dofinansowań i dotacji na działania, które związane są z ograniczeniem niskiej emisji. 
Pozyskanie środków zewnętrznych na realizację tych działań, zostały wyznaczone w programie 
działania, które przyczynią się do ograniczenia emisyjności i redukcji gazów cieplarnianych na 
terenie gminy. Do głównych zadań można zaliczyć między innymi modernizację oświetlenia 
ulicznego, czy też wymianę źródła ciepła w sektorze mieszkaniowym, ale i termomodernizację. 
Termomodernizacja budynków w sektorze publicznym, w szkołach i wszelkiego rodzaju 
placówkach. Realizując zadania kompleksowo, czyli na przykład docieplamy szkołę, 
modernizujemy oświetlenie wewnętrzne, wymieniamy źródło ciepła. W przypadku takiej 
głębokiej termomodernizacji te oszczędności energii i zużycia są dość istotne i znaczne. 
Modernizacja oświetlenia ulicznego, to też jest inwestycja, która wymaga olbrzymich nakładów. 
Niemniej jednak redukcja tej mocy opraw również sprawia, że te inwestycje potrafią się zwrócić 
w jakimś sensownym czasie. 
Radna Halina Wojnicz 
Gmina co dwa lata sporządza sprawozdanie z wykonanych zadań jakie udało się gminie 
zrealizować. Czy przed  tymi dwoma latami gmina nie powinna ustalić realnego programu, co 
można zrobić i trzymać się tego planu? 
Szymon Ryszka przedstawiciel EkoPrecyzji 
Raport dotyczy programu ochrony środowiska. Natomiast plan gospodarki niskoemisyjnej 
można go zmieniać, wdrażać nowe zadania i bardziej szczegółowo dopracować.  
Radny Mirosław Rogiński 
Czy w programie korzystano z opracowań stacji pomiaru powietrza w Gubinie? 
Szymon Ryszka przedstawiciel EkoPrecyzji 
Programy na szczeblu wojewódzkim i roczne oceny jakości powietrza one się odbywają w 
oparciu o stacje pomiarowe. Dane z tych stacji są wykorzystywane w opracowaniach.  
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 372 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /12 osób za, 0 osób 

przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu/ XLIX.359.2023 

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

V. Przyjęcie protokołów z XLVII i XLVIII sesji Rady Miejskiej w Gubinie 
Protokoły były wyłożone do wglądu w biurze rady  
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół z XLVII sesji Rady Miejskiej 

W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty /13 osób za, 0 osób przeciw, 

0 osób wstrzymało się od głosu/  

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do protokołu. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół z XLVIII sesji Rady Miejskiej 



W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty /13 osób za, 0 osób przeciw, 

0 osób wstrzymało się od głosu/  

Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do protokołu. 
 
VI. Sprawozdanie przewodniczącej Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli – analiza 
działalności Gubińskiego Domu Kultury ze szczególnym uwzględnieniem zadań związanych z 
prowadzeniem gazety „Wiadomości Gubińskie” za rok 2021. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  
 
Radni zadali następujące pytania do sprawozdania: 
Radny Krzysztof Zdobylak 
Co było zwarte w zakupie usług. Zapewne była duża część kolportażu.  
Radna Danuta Grygorowicz 
Zakup artykułów biurowych i potrzebnego sprzętu. Jeśli chodzi o kolportaż, to gazety są 
rozwożone do sklepów osobiście przed redaktora naczelnego.  
Radna Teresa Zajkowska 
Z przedstawionego sprawozdania wynika, że gazeta przynajmniej od roku 2014 nie powinna się 
ukazywać. 
Radna Danuta Grygorowicz 
Pewne rzeczy trzeba naprawić. W trybie pilnym należy podjąć uchwalę w sprawie wydawania gazety 
Wiadomości Gubińskie. 
Radna Halina Wojnicz 
Od 2014 roku gazeta jest bezpłatna. Z jakich środków była finansowana, z budżetu miasta, czy z 
budżetu GDK? 
Radna Danuta Grygorowicz 
Z informacji uzyskanych od dyrektora, środki zostały pozyskane ze środków własnych instytucji. 
Radna Halina Wojnicz 
Pismo powinno być chociaż za symboliczną złotówkę.  
Radny Zbigniew Bołoczko 
Gazeta została wyłożona rano w sklepie Rondo. Po godzinie czasu nie było żadnej gazety. To jest 
niemożliwe, że tyle osób wzięło gazetę.  
Radna Danuta Grygorowicz 
Jakakolwiek odpłatność za gazetę poprawiłaby jakość tej gazety np. symboliczna złotówka i można 
by było jeszcze kogoś zatrudnić.  
Radna Teresa Zajkowska 
Odpłatność za gazetę poprawi jej renomę.  
Radna Halina Wojnicz 
Czy komisja dysponowała innymi sprawozdaniami komisji rewizyjnej? 
Radna Danuta Grygorowicz 
Komisja nie dysponowała takimi sprawozdaniami. Komisja spotykała się kilka razy aby precyzyjnie 
i szczegółowo przeprowadzić kontrolę i jak to obecnie funkcjonuje.  
Radny Zbigniew Bołoczko 
Spotkania komisji były przedłużane, czekaliśmy na dokumenty.  
Radny Mirosław Rogiński 
Wysokość środków finansowych n wydawanie gazety powinno być określone w budżecie na dany 
rok, w formie dotacji.  
Radny Tomasz Romanowski 
Szkoda, że nie ma dyrektora GDK ani redaktora naczelnego gazety, bo mogliby wyjaśnić kilka 
kwestii. 
Radny Mirosław Rogiński 
Komisja przy sprawdzaniu gazety nie szukała żadnych sensacji. Pokazaliśmy tylko to czego nie ma.  



 
 
 
VII. Sprawy różne 
Radny Jan Skóra 
1.Duże zaangażowanie GDK w przygotowaniach WOŚP.  
2. Ładnie wyglądają ławki pomalowane od ul. Basztowej. 
3.18.02.2023 r. o godz. 17:00 wystąpi zespół z Ukrainy. 
4.19.02.2023 r. korowód w Cottbus. 
Radna Teresa Zajkowska 
Ławki zostały pomalowane przez grupę młodzieży, którą prowadzi pan Marcin Gwizdalski z 
GDK.  
Radny Krzysztof Zdobylak 
1.Gratuluje zorganizowania WOŚP i zaangażowania młodzieży. 
2.Zaproszenie wszystkich członków komisji Euromiasta Gubin-Guben na dzień 06.02.2023 r.  
 
VIII. Zamknięcie XLIX sesji Rady Miejskiej  w Gubinie 
Przewodniczący stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany i zamknął XLIX sesję Rady 
Miejskiej w Gubinie. 
 
 
 
 
                                                                                           Przewodniczący Rady Miejskiej  
 
                                                                                                     Wojciech Sendera  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zakończono godz.13:00 


